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Protokół nr 13.2025 

sesji Rady Gminy Przytoczna z dnia 30 stycznia 2025 r.  

 

Obrady rozpoczęto 30 stycznia 2025 r. o godz. 14.00 a zakończono o godz. 16:05 tego 

samego dnia, w sali narad Urzędu Gminy Przytoczna. 

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Romanowski o godz. 14.00 otworzył sesję 

i na wstępie poinformował o transmitowaniu obrad i przetwarzaniu danych osobowych 

osób obecnych na sali. Po powitaniu radnych oraz gości oświadczył, że zgodnie z listą 

obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu 

rady gminy, wynoszącego 15 osób, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji – listy obecności stanowią załączniki nr 1a, 1b, 1c do niniejszego 

protokołu.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad i zwrócił się  

z pytaniem, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad.  

Skarbnik Joanna Matuszewska zgłosiła w imieniu Wójta wniosek o rozszerzenie 

porządku obrad o projekt uchwały w sprawę zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Przytoczna na lata 2025-2034. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował o kolejności podejmowanych uchwał tj. 

zgłoszony projekt zostanie wprowadzone przed projektem uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2024 rok. Następnie poddał pod głosowanie wniosek  

o rozszerzenie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

Bogusław Chajduk (ZA), Krystian Gabryelski (ZA), Konrad Golec (ZA), Jolanta Góra (ZA), 

Zbigniew Klusek (ZA), Maria Kuberska (ZA), Waldemar  Maciąg (ZA), Sylwester  Mędryk 

(ZA), Ewelina Mędykowska (ZA), Mirosław Romanowski (ZA), Sławomir Sprohs (ZA), 

Katarzyna Strylewicz (ZA), Angelika Sudoł (ZA), Danuta Szczyszyk (ZA), Żaneta Wrona 

(ZA) 

 Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie porządek obrad  

z wprowadzonymi zmianami. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

Bogusław Chajduk (ZA), Krystian Gabryelski (ZA), Konrad Golec (ZA), Jolanta Góra (ZA), 

Zbigniew Klusek (ZA), Maria Kuberska (ZA), Waldemar  Maciąg (ZA), Sylwester  Mędryk 

(ZA), Ewelina Mędykowska (ZA), Mirosław Romanowski (ZA), Sławomir Sprohs (ZA), 
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Katarzyna Strylewicz (ZA), Angelika Sudoł (ZA), Danuta Szczyszyk (ZA), Żaneta Wrona 

(ZA) 

 

W związku z powyższym Rada Gminy obradowała według następującego planu: 

1. Sprawy regulaminowe: 

− otwarcie sesji i stwierdzenie quorum, 

− ustalenie porządku obrad, 

− przyjęcie protokołu sesji nr XII Rady Gminy Przytoczna. 

2. Nadanie tytułu honorowego „Zasłużony dla Gminy Przytoczna” (druk nr 25). 
3. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie od 19 grudnia 2024 r. do 30 stycznia 

2025r.  

4. Sprawozdanie z pracy komisji stałych w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Przytoczna o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja o działalności spółki WOKAMID w roku 2024 r. 

7. Podjęcie uchwał: 

• w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przytoczna na lata 

2025-2034; 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2025 rok (druk nr 26); 

• w sprawie dopłat dla taryfowych grup odbiorców usług z zakresu zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków (druk nr 27). 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Mirosław Romanowski poinformował, że wobec braku zastrzeżeń  

i uwag do protokołu sesji nr XII, uważa się protokół za przyjęty.    

 

Ad 2. 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Romanowski przedstawił uzasadnienie 

wniosku o nadanie tytułu „Zasłużony dla Gminy Przytoczna” dla Pana Witolda 

Podkowińskiego. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Szczyszyk przedstawiła protokół  

z posiedzenia Komisji rozpatrującej wniosek o nadanie tytułu. 

 

Ogłoszono przerwę techniczną w związku z problemem z transmisją sesji.  

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie 

nadania tytułu honorowego „Zasłużony dla Gminy Przytoczna” zgłaszając autopoprawkę, 

polegającą na dodaniu przyimka „dla” w treści uchwały. Pytań i uwag do projektu nie 

zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie nadania tytułu honorowego "Zasłużony dla Gminy Przytoczna" 

Wyniki głosowania: 
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ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

Bogusław Chajduk (ZA), Krystian Gabryelski (ZA), Konrad Golec (ZA), Jolanta Góra (ZA), 

Zbigniew Klusek (ZA), Maria Kuberska (ZA), Waldemar  Maciąg (ZA), Sylwester  Mędryk 

(ZA), Ewelina Mędykowska (ZA), Mirosław Romanowski (ZA), Sławomir Sprohs (ZA), 

Katarzyna Strylewicz (ZA), Angelika Sudoł (ZA), Danuta Szczyszyk (ZA), Żaneta Wrona 

(ZA) 

Uchwałę zarejestrowano pod nr XIII.92.2025 – załącznik nr 2 do protokołu. 

Następnie wręczono dla Pana Witolda Podkowińskiego list gratulacyjny, medal 

oraz gratulacje i drobny upominek. Głos tu zabrali Przewodniczący Rady Gminy, Wójt 

Gminy Przytoczna i Radna Maria Kuberska.  

 

Ad 3. 

Wójt Bartłomiej Kucharyk przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie od 19 

grudnia 2024 r. do 30 stycznia 2025 r.– sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Pytań i uwag do sprawozdania nie zgłoszono. 

Ad 4. 

Sprawozdanie z pracy komisji stałych w okresie międzysesyjnym przedstawił Sylwester 

Mędryk Przewodniczący Komisji Finansów, Rozwoju Gospodarczego  

i Bezpieczeństwa Publicznego. 

Na tym temat wyczerpano. 

Ad 5. 

Przewodniczący Rady Gminy Przytoczna Mirosław Romanowski poinformował  

o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym –  

I tak podobnie jak Pan wójt, już koniec roku, początek nowego roku, to szereg 

spotkań z mieszkańcami Przytocznej. Tych spotkań odbyłem kilkadziesiąt. Główne tematy 

rozmów to realizacja planowanych inwestycji oraz oczywiście obwodnica Przytocznej. To 

były główne tematy, które poruszali mieszkańcy na spotkaniach ze mną. Następnie 

prowadziłem korespondencję pisemną, ale również rozmowy telefoniczne z inwestorem 

zainteresowanym budową farmy wiatrowej na terenie gminy Przytoczna. Przygotowujemy 

się do podjęcia uchwał w tym kierunku. Zanim te uchwały się pojawią, będziemy próbowali 

zorganizować spotkanie, aby na ewentualne Państwa pytania mogli odpowiedzieć mogli 

przedstawiciele tej firmy. Brałem udział w posiedzeniu oczywiście Komisji rozpatrującej 

wniosek o tytuł zasłużony dla gminy Przytoczna. Przygotowaliśmy wraz z obsługą biura 

rady materiały na komisję oraz sesję. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Danuta Szczyszyk przedstawiła  

korespondencję przekazane do biura rady: 
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• wyrok w imieniu  Rzeczypospolitej Polskiej z dnia 15 stycznia 2025 roku 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gorzowie - sprawa ze skargi 

Wojewody Lubuskiego na uchwałę Rady Gminy Przytoczna z dnia 3 czerwca 

2024 nr 6/20/2024 w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Przytoczna oddalający skargę; 

• wniosek sołectwa i sołtysa Rady Sołeckiej z Lublikowa. o dofinansowanie kwotą 

6 tysięcy na zadanie pod nazwą demontaż starego ogrodzenia wokół świetlicy 

wiejskiej i posadowienie nowego ogrodzenia około 250 metrów; 

• sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli początkujących, 

• mianowanych i dyplomowanych w szkołach podprowadzonych przez jednostkę 

samorządu terytorialnego za rok 2024. 

Na tym temat wyczerpano. 

 

Ad 6.  

Informację o działalności spółki WOKAMID w roku 2024 r. przedstawił Prezes 

Łukasz Szczerbak omawiając wyświetlaną prezentację – prezentacja w załączeniu do 

protokołu (załącznik nr 4). 

Następnie głos zabrał Wójt Bartłomiej Kucharyk - podsumowując tę tutaj 

prezentację, którą Pan prezes tutaj przedstawił, myślę, że to nie wszystkie, co tutaj 

chciałbym nam przedstawić. Chciałbym też się trochę odnieść do dzisiejszej uchwały 

Rady Gminy, która będzie mówiła o dopłatach do ceny wody i ścieków, ponieważ, drodzy 

Państwo, jak słuchamy... To jest taki dylemat, bo jak słuchamy wystąpienia Pana prezesa, 

to ręce składają się same do braw. Nie tylko realizacja inwestycji bieżących, ale przede 

wszystkim, Panie prezesie, za co bardzo dziękuję i Pana załodze, taka wizja przyszłości 

tej spółki, wizja przyszłości rozwoju gminy, bo bez sieci sanitarnej, bez wodociągów 

niestety trudno rozwijać gminę i pan tą wizję ma pełną świadomość, za co Panu 

serdecznie dziękuję. Nie tylko za bieżące funkcjonowanie spółki. A realizacja tego rodzaju 

inwestycji to są ogromne koszty, które następnie generują stawkę za wody i ścieki. Dzisiaj 

pytanie jest jedno, czy chcemy gminę rozwijać właśnie w taki sposób, jaki tutaj Pan prezes 

przedstawia, czego skutkiem, jedynym skutkiem ubocznym jest cena wody i ścieków, bo 

to jest jedyny skutek uboczny, czy dbamy o to, żeby stawka była jak najniższa, ale 

wówczas mamy stagnację. Bo dzisiaj możemy sobie powiedzieć wprost, że po kilku latach 

realizacji inwestycji, które tutaj prezes nam na bieżąco przedstawia, może to nie jest coś 

ekstra, co byśmy chcieli, bo stawka nie byłaby dzisiaj 25, tylko 50 złotych za godzinę. Nie 

za godzinę, tylko za metr sześcienny, ale jeśli chodzi o to, jak została zmodernizowana 

właśnie sieć wodno-kanalizacyjna na terenie gminy Przytoczna, to mogę Państwu 

zagwarantować, że jest bardzo ,bardzo dobrze. To naprawdę wygląda już po kilku latach 

bardzo imponująco i pewnie chciałoby się więcej. Tylko chciałoby się więcej może 

powodować to, że ta stawka będzie rosła, rosła, rosła do nieskończoności, bo problem 

obszarów wiejskich, takich jak gmina Przytoczna, jeśli chodzi o wodociągi i kanalizacje 

jest jeden. Dużo sieci, mało ludzi. Na wsi podłącza się, oczywiście mówię to przykładowo, 
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do kilometra sieci 100 osób, w mieście 1000 osób, a koszty budowy eksploatacji są takie 

same. To tak samo, jak Państwu wielokrotnie mówiłem, jak autobus. Jeśli w autobusie 

jedzie 40 osób, to koszty przekładają się na 40. Jeśli jedzie 5 osób, no to te same koszty 

przekładają się na 5 osób. To jest główny powód niestety tej stawki za wodę i za ścieki. 

Ale to szerzej powiem o tym przy właśnie uchwale, którą dzisiaj Państwo będziecie 

podejmować. A Panu prezesowi i całej załodze serdecznie dziękuję za realizację tych 

wszystkich zadań, ale przede wszystkim za to, co jeszcze raz podkreślę, za tą wizję, którą 

Pan ma, jeśli chodzi o rozwój gminy Przytoczna w obszarze, za który jest Pan 

odpowiedzialny, czyli gospodarkę wodno-ściekową. Serdecznie dziękuję. 

 Na tym temat wyczerpano. 

 

Ad 7. Podjęcie uchwał:       

1) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przytoczna na lata 
2025-2034 

Skarbnik Joanna Matuszewska omówiła projekt uchwały, zgłaszając w imieniu 

wójta autopoprawki.  

Pytań i uwag do projektu nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy 

poddał uchwałę pod głosowanie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

Bogusław Chajduk (ZA), Krystian Gabryelski (ZA), Konrad Golec (ZA), Jolanta Góra (ZA), 

Zbigniew Klusek (ZA), Maria Kuberska (ZA), Waldemar  Maciąg (ZA), Sylwester  Mędryk 

(ZA), Ewelina Mędykowska (ZA), Mirosław Romanowski (ZA), Sławomir Sprohs (ZA), 

Katarzyna Strylewicz (ZA), Angelika Sudoł (ZA), Danuta Szczyszyk (ZA), Żaneta Wrona 

(ZA) 

Uchwałę zarejestrowano pod nr XIII.93.2025 – załącznik nr 5 do protokołu. 

 

2) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Joanna Matuszewska, zgłaszając w imieniu 

wójta autopoprawki.  

Pytań i uwag do projektu nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy 

poddał uchwałę pod głosowanie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

Bogusław Chajduk (ZA), Krystian Gabryelski (ZA), Konrad Golec (ZA), Jolanta Góra (ZA), 

Zbigniew Klusek (ZA), Maria Kuberska (ZA), Waldemar  Maciąg (ZA), Sylwester  Mędryk 

(ZA), Ewelina Mędykowska (ZA), Mirosław Romanowski (ZA), Sławomir Sprohs (ZA), 

Katarzyna Strylewicz (ZA), Angelika Sudoł (ZA), Danuta Szczyszyk (ZA), Żaneta Wrona 

(ZA) 

Uchwałę zarejestrowano pod nr XIII.94.2025 – załącznik nr 6 do protokołu. 
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3) w sprawie dopłat dla taryfowych grup odbiorców usług z zakresu zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków 

Głos zabrał Wójt Bartłomiej Kucharyk – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 

Szanowni Państwo, stawka za wody i za ścieki, którą w końcu, w końcu zaznaczam, wody 

polskie nam zaakceptowały, bo nie ukrywajmy, że przez kilka lat stawka była skutecznie 

blokowana przez wody polskie. Prezes tutaj występował o... zatwierdzenie tej taryfy. 

Niestety ona nie była zatwierdzona, co powoduje to, o czym wielokrotnie mówiłem, że ta 

podwyżka po prostu się skumulowała przez lata. Wynika ona z kilku względów. Ze 

względów oczywiście podnoszenia kosztów. Główny z nich to płace, inwestycje, energia 

elektryczna i można mówić bez końca. I stawka, drodzy Państwo, nie ukrywajmy, jest 

bardzo wysoka. Jest bardzo wysoka. Można by rzec, a to jest największym absurdem  

w zarządzaniu spółką WOKAMID że można by rzec, że skoro stawka jest wysoka, to 

znaczy, że prezes źle zarządza spółką. Absurd polega na tym, że z powodu tego, że 

bardzo dobrze zarządza spółką, stawka jest tak wysoka. Na tym polega po prostu 

wodociągi. Bo to, o co wcześniej wspominałem, szereg inwestycji wykonanych w latach 

ostatnich które oczywiście zostały zrealizowane przy udziale środków zewnętrznych, 

praktycznie nie ma żadnej dużej inwestycji, która by nie była zrealizowana ze środków 

zewnętrznych, wsparciem środków zewnętrznych, do tego potrzebny był wkład własny itd. 

Można tutaj dużo i długo mówić, ale przede wszystkim to, że dzisiaj ja wiem, w jakim 

stanie te wodociągi były pod względem technicznym, bo mieszkańcy mieli wodę, mają  

i mieć będą. Oni nie za bardzo zauważyli te inwestycje. Niemniej jednak osoby, które 

widzą to od podszewki, jak wyglądała ta infrastruktura kilka lat temu, jak wygląda dzisiaj, 

to można powiedzieć, że jest to dobry Mercedes. dobry Mercedes i problem, który dotyczy 

obszarów wiejskich, o czym wcześniej wspominałem. Dużo sieci, dużo kosztów 

związanych z utrzymaniem bieżącym, a mało ludzi. To jest problem obszarów wiejskich. 

Dlatego, drodzy Państwo, my bardzo ostrożnie podchodzimy do tych inwestycji, bo dzisiaj 

Podam tylko przykład, absolutnie nie mam tego za złe, mieszkańcom Chełmska, ale jak 

dzisiaj spotkamy się z mieszkańcami Chełmska i mówimy o budowie kanalizacji, to my 

możemy wybudować wszystko, nie ma problemu. Prezes dostanie poręczenie od gminy, 

wybudujemy, tylko nie będziemy mówili o stawce 25 zł, tylko będziemy już mówili o 40  

i więcej. Dlatego trzeba tutaj naprawdę zrozumieć, że my to, że nie realizujemy tej 

inwestycji, daje ją tylko dla przykładu. To nie dlatego, że ktoś ma złą wolę, tylko dlatego, 

że znowu nabudujemy tej sieci nie wiadomo ile, a tych odbiorców jest niewielu  

w porównaniu do kosztów, bo możemy sobie mówić, że jednak miejscowość jest duża. 

No wcale w porównaniu do kosztów realizacji inwestycji ona duża nie jest. Szukamy 

innych rozwiązań. Stąd też program przydomowych oczyszczalni ścieków, który 

realizowaliśmy, kiedy PROW miał jeszcze na to środki finansowe. Myślę, że tych 

programów, jeśli one się pokażą, to będziemy z nich korzystać, a jeśli nie, to trzeba będzie 

z gminnych środków szukać tych pieniędzy, żeby tą gospodarkę wodno-ściekową 

regulować, ale w sposób naprawdę bardzo mocno przemyślany, bo nie jest sposób 

inwestować jak szaleńcy, a potem koszty przerzucać. Niemniej jednak te zadania 
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wszystkie, które zostały wykonane do tej pory, były konieczne i niezbędne. Spowodowały 

one możliwość właśnie rozbudowy naszej miejscowości poprzez budowę nowych 

wodociągów. Usługi świadczone są na bardzo wysokim poziomie. Mieszkańcy dalej 

narzekają, że jest kamień w wodzie. My możemy to zneutralizować, ale to jest kolejne 5 

zł do każdego metra sześciennego itd. Ja daję to tylko jako przykład, bo Pan prezes tu 

mówi, że nie możemy. Marzy mi się też wymiana chociażby wodociągów w miejscowości 

Przytoczna, które są w takim stanie jakim są. Ale każda ta inwestycja, my jej nie 

realizujemy dlatego, że nie chcemy. Tylko za chwileczkę będziemy mówili już o 50 zł za 

metr sześcienny, jeśli będziemy w tak szaleńczym tempie to realizować. Uważam, że te 

inwestycje są realizowane w sposób racjonalny. Dzisiaj ta stawka jest dość wysoka, ale 

jej skutek, to co wcześniej mówiłem, to są czynniki jej wyliczenia, bo to też nie jest tak, że 

sobie prezes wstał rano i mówi, no dzisiaj będzie 25, czy 26. Tylko to wynika z konkretnych 

wyliczeń, które Państwo były przedstawiane na poszczególnych komisjach i spółka musi 

się zbilansować. Nie możemy bez końca dopłacać. Stąd też dziękuję Państwu za 

przychylność co do tej dopłaty do mieszkańców, żeby portfele nie doznały naszych 

mieszkańców szoku. Ale też z drugiej strony trzeba pamiętać, że to jest też kosztem 

gminy. Czy dopłata jest mała, czy duża? Ja uważam, że duża. 5 zł do każdego metra 

sześciennego. Jeśli średnia rodzina zużywa 10 metrów, to jest 50 zł miesięcznie razy 12 

miesięcy. To jest 600 zł rocznie do każdego gospodarstwa domowego. Tyle mniej więcej 

gmina będzie dopłacała. Tutaj też obiecałem, że uwzględnię to jest wniosek też DPS-ów 

działających na terenie gminy Przytoczna, żeby coś w tej sprawie zrobić. Tutaj Panie 

radne z Rokitna, Pani Strylewicz Katarzyna i Pani Danka Szczyszyk mocno interweniują 

u mnie w tej sprawie. Nie zostawimy tego Państwa głosu bez jakiegoś odzewu. 

Spróbujemy coś w tej sprawie wymyśleć. Chociaż jest niezwykle ciężko, ale będziemy 

myśleć. To, co wcześniej rozmawialiśmy, nie chcemy podejmować decyzji pochopnie  

o 11.55. Na spokojnie jeszcze raz do tego zagadnienia usiądziemy, przemyślimy, co w tej 

sprawie da się zrobić. Jeśli coś sensownego uda nam się wymyśleć, to będzie to kolejnym 

etapem naszego procedowania i reagowania na te skutki. Niemniej jednak chciałbym 

jeszcze raz podkreślić, stawka wynika wprost z wielu algorytmów, z już zrealizowanych 

inwestycji, które nakładają się na tą stawkę, jak również wielu jeszcze kwestii innych 

związanych z planowanymi inwestycjami. Z mojej strony to tyle. Jeśli Państwo mają jakieś 

pytania, to chętnie odpowiem. Dziękuję bardzo. 

 

Pytań i uwag do projektu nie zgłoszono, zatem Przewodniczący Rady Gminy 

poddał uchwałę pod głosowanie. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

Bogusław Chajduk (ZA), Krystian Gabryelski (ZA), Konrad Golec (ZA), Jolanta Góra (ZA), 

Zbigniew Klusek (ZA), Maria Kuberska (ZA), Waldemar  Maciąg (ZA), Sylwester  Mędryk 
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(ZA), Ewelina Mędykowska (ZA), Mirosław Romanowski (ZA), Sławomir Sprohs (ZA), 

Katarzyna Strylewicz (ZA), Angelika Sudoł (ZA), Danuta Szczyszyk (ZA), Żaneta Wrona 

(ZA) 

Uchwałę zarejestrowano pod nr XIII.95.2024 – załącznik nr 7 do protokołu. 

Głos zabrał Wójt Bartłomiej Kucharyk - ja Państwu serdecznie dziękuję za podjęcie 

tej uchwały, która wcześniej była już długo, nie wiem, czy w miesiącu październiku 

Państwo już na komisji decydowaliście, czy dyskutowaliście na ten temat  

i podejmowaliście stosowne decyzje dzisiaj na sesji Rady Gminy. To jest tylko 

zwieńczenie. Waszej pracy sprzed kilku miesięcy. Drodzy Państwo, wrócę tylko do tego, 

ja to Chełmsko podałem tylko jako przykład. To nie znaczy, że my w temacie gospodarki 

wodno-ściekowej już nic nie będziemy robić, tylko podałem to jako przykład tego, że nie 

zawsze możemy się poddać tutaj emocjom, które występują często na zebraniach, tylko 

w sposób racjonalny chcemy realizować te zadania. Dzisiaj realizujemy inwestycje, 

[niesłyszalne] dosyć dużą. Gospodarka wodno-ściekowa, jak Państwo widzicie, to też nie 

zostawiamy tego pozostawionego sam osobę, tylko szukamy tych dofinansowań właśnie 

po to, żeby później tych kosztów nie mieć konieczności przerzucenia na samych 

mieszkańców. Także w temacie gospodarki wodno-ściekowej jeszcze dużo będziemy 

realizować, a my na bieżąco tutaj jako Rada Gminy i ja będziemy reagowali na to, żeby 

inwestycje były realizowane w sposób zasadny, ale też nie zrujnowały budżetów 

domowych naszych mieszkańców. Dziękuję bardzo. 

Ad 8. 

W sprawach różnych głos zabrali: 

Radna Żaneta Wrona -  Wysoka Rado, Panie Wójcie, mam takie pytanie od 

mieszkańców, bo jak wiemy, nie można teraz wrzucać do odpadów segregowanych 

tekstyliów. I mieszkańcy zadali mi takie pytanie, czy dałoby radę albo postawić jakiś 

kontener, albo raz na jakiś czas dodatkowy wywóz tych tekstyliów. Bo są osoby, które nie 

mają, powiedzmy, samochodu, nie mają jak tego wywieźć. To głównie chodzi o osoby 

starsze, tak? Dziękuję. 

Wójt Bartłomiej Kucharyk - ja bardzo dziękuję za to pytanie, bo to jest pytanie, które 

też często mieszkańcy kierują do nas, do urzędu, a dzisiaj jest taka, myślę, że sesja rady 

gminy fajną okazją do tego, żeby odpowiedzieć liczbie mnogiej na to pytanie, nie w liczbie 

pojedynczej. Oczywiście ustawodawca zaskakuje nas co rusz różnego rodzaju 

rozwiązaniami i niestety każdy z nich przekłada się na podwyższenie kosztów, czy to za 

odpady, czy za wodę i ścieki, o której tutaj dyskutujemy od dłuższego czasu na dzisiejszej 

sesji, czy podatków i tak dalej. Wydawać by się mogło najrozsądniejszym rozwiązaniem  

i najmniej kosztownym jest to, bo my możemy zrobić wszystko, postawić do podatkowym 

kontenerze na każdej posesji, tylko trzeba będzie doliczyć kolejnych 5 zł do każdego 

gospodarstwa domowego za odbiór odpadów, ale chcemy rozwiązać to w ten sposób, że 

przy okazji zbiórki odpadów wielkogabarytowych zebrać też te tekstylia. I wydaje się na 

dzień dzisiejszy to najbardziej racjonalnym rozwiązaniem. Taka zbiórka odbywa się 
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systematycznie od kilku lat dwa razy w roku, więc myślę, że przyzwyczajmy mieszkańców 

do tego, aby też dwa razy w roku przy okazji odpadów wielkogabarytowych były zebrane 

również te tekstylia. I to będzie najmniej kosztowne, jeśli chodzi o spełnienie tych 

wymogów ustawowych. [niesłyszalne] Pracujemy nad tym, tak? Jeszcze dzisiaj nie jestem 

w stanie odpowiedzieć, czy to będzie czerwony, czy zielony. Znaczy zielony już są, a 

czerwonych jeszcze nie. Nie wiem, ale szukamy rozwiązania właśnie, żeby to w ten 

sposób tutaj uporządkować. 

Na tym temat wyczerpano. 

 

Ad 9. 

W związku z wyczerpaniem spraw i tematów zaplanowanych na niniejszą sesję 

Przewodniczący Mirosław Romanowski zamknął posiedzenie dziękując wszystkim za 

udział. 

                                        Przewodniczący Rady Gminy 

          ……………………………… 

                                        Mirosław Romanowski 

 

Protokołowała: Sekretarz Justyna Kucharyk 

 

 

 

 

Załączniki: 

1) listy obecności 

2) uchwała nr XIII.92.2025 w sprawie nadania tytułu honorowego "Zasłużony dla Gminy 

Przytoczna" 

3) sprawozdanie wójta z działalności o okresie międzysesyjnym 

4) informacja o działalności spółki WOKAMID w roku 2024 r. 

5) uchwała nr XIII.93.2024 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przytoczna 

na lata 2025-2034 

6) uchwała nr XIII.94.2024 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2025 rok 

7) uchwała nr XIII.95.2025 w sprawie dopłat dla taryfowych grup odbiorców usług z zakresu 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków 

 


